

■ ترامب يعلن رسوماً جمركية بـ 25% على السيارات والدوائية والرقائق

US President Donald Trump plans to impose tariffs on cars in the range of 25 percent, as well as similar duties on semiconductors and pharmaceutical imports, in the latest in a series of measures that threaten to cause disruptions to international trade.

Trump announced that the auto tariffs would take effect on April 2, the day after he received reports from members of his cabinet outlining options for a range of import tariffs, as part of his efforts to reshape global trade.

Trump reiterates what he calls the "unfair treatment" of U.S. auto exports to foreign markets.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



يعتزم الرئيس الأميركي دونالد ترامب فرض رسوم جمركية على السيارات في حدود 25 في المئة، بالإضافة إلى رسوم مماثلة على أشباه الموصلات والواردات الدوائية، وذلك في أحدث خطوة ضمن سلسلة من الإجراءات التي تهدد بإحداث اضطرابات في التجارة الدولية.

وكان ترامب قد أعلن، عن أن الرسوم على السيارات ستدخل حيز التنفيذ في الثاني من أبريل/نيسان، أي في اليوم التالي لتلقيه تقارير من أعضاء حكومته توضح الخيارات المتاحة لمجموعة من الرسوم الجمركية على الواردات، وذلك في إطار مساعيه لإعادة تشكيل التجارة العالمية.

ويكرر ترامب تأكيداً على ما يسميه "المعاملة غير العادلة" لصادرات السيارات الأميركية في الأسواق الأجنبية.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

■ ارتفاع الفائض التجاري للاتحاد الأوروبي مع دول العالم إلى 150.1 مليار يورو

The trade surplus of the 27 EU countries with the countries of the world increased to 150.1 billion euros in 2024, compared to a surplus of 34.4 billion euros in 2023, and an exceptional deficit of 436 billion euros in 2022 due to high energy prices.

According to Eurostat data, exports of goods from EU countries to the rest of the world recorded 2.58 trillion euros in 2024, an increase of 1.1 percent compared to 2023, while imports amounted to 2.43 trillion euros, down 3.5 percent compared to 2023. Inter-EU merchandise trade recorded €4.02 trillion in 2024, down 2.2 percent compared to 2023.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



ارتفع الفائض التجاري لدول الاتحاد الأوروبي 27 مع دول العالم إلى 150.1 مليار يورو عام 2024، مقارنة بفائض 34.4 مليار يورو عام 2023، وعجز استثنائي 436 مليار يورو في عام 2022 بسبب ارتفاع أسعار الطاقة.

ووفقاً لبيانات مكتب الإحصاء الأوروبي "يوروستات"، سجلت صادرات البضائع من دول الاتحاد الأوروبي إلى بقية دول العالم 2.58 تريليون يورو في عام 2024 بزيادة 1.1 في المئة مقارنة بعام 2023، بينما بلغت الواردات 2.43 تريليون يورو بانخفاض 3.5 في المئة مقارنة بعام 2023.

وسجلت تجارة السلع بين دول الاتحاد الأوروبي 4.02 تريليون يورو في عام 2024، بانخفاض 2.2 في المئة مقارنة بعام 2023.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

■ الذهب قرب أعلى مستوياته على الإطلاق وسط مخاوف من الرسوم الجمركية

Gold prices rose slightly on Thursday, hovering near all-time highs, amid continuing concerns about US President Donald Trump's tariff strategies that could exacerbate inflation and ignite a global trade war.

Spot gold rose 0.2 percent to \$2,938.57 an ounce. Gold hit a record high on Wednesday at \$2,946.85. U.S. gold futures rose 0.7 percent to \$2,955.20.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



ارتفعت أسعار الذهب قليلاً، اليوم الخميس، لتحوم قرب أعلى مستوياتها على الإطلاق، وسط استمرار المخاوف إزاء استراتيجيات الرسوم الجمركية التي يتبناها الرئيس الأميركي دونالد ترامب والتي قد تفاقم التضخم وتشعل حرباً تجارية عالمية.

وصعد الذهب في المعاملات الفورية 0.2 في المئة إلى 2938.57 دولار للأونصة. وسجل الذهب مستوى قياسياً مرتفعاً أمس الأربعاء عند 2946.85 دولار. وزادت العقود الأميركية الآجلة للذهب 0.7 في المئة إلى 2955.20 دولار.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

BRAZIL Officially JOINS THE OPEC+ ALLIANCE

Brazil's Energy Ministry has revealed that Brazil has officially joined the OPEC+ alliance, but will not fall under any production ceilings set by the alliance.

In recent years, Brazil has stepped up oil production, making it the world's seventh-largest oil producer. Brazil is the largest oil producer in South America with production of 4.32 million barrels per day in 2024.

The OPEC+ alliance is considering delaying a series of monthly supply increases due to begin in April. On Feb. 3, the OPEC Plus alliance kept production policy unchanged. The OPEC+ Ministerial Monitoring Committee revealed the commitment of the agreement countries to the decisions taken during the alliance's meeting on December 5.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



البرازيل تنضم رسمياً إلى تحالف "أوبك+"

كشفت وزارة الطاقة البرازيلية عن انضمام البرازيل رسمياً إلى تحالف أوبك+، لكنها لن تنضوي تحت أي سقف في الإنتاج يحددها التحالف.

وكثفت البرازيل في السنوات الأخيرة، من عمليات إنتاج النفط، ما جعلها سابع أكبر منتج للنفط عالمياً. وتعتبر البرازيل أكبر منتج للنفط في أميركا الجنوبية بإنتاج وصل إلى 4.32 مليون برميل يومياً خلال العام 2024.

ويدرس تحالف "أوبك+" إجراء سلسلة زيادات شهرية للإمدادات من المقرر أن تبدأ في أبريل.

وفي 3 فبراير الجاري، أبقى تحالف "أوبك+بس"، على سياسة الإنتاج دون تغييرات. وكشفت لجنة المراقبة الوزارية في "أوبك+" التزام دول الاتفاق بالقرارات التي تم اتخاذها خلال اجتماع التحالف في 5 ديسمبر.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

MOODY'S MAINTAINS ITS POSITIVE OUTLOOK FOR EGYPT

Moody's maintained Egypt's long-term foreign and local currency credit rating at Caa1, maintaining a positive outlook.

The agency indicated that its positive outlook, in place since March 2024, continues to reflect the prospects for an improvement in Egypt's debt service burden and Egypt's external situation. She revealed that Egypt has made important progress in rebalancing externally and financially.

The agency noted the increasing credibility and effectiveness of monetary policy as the central bank maintains a consistent stance on monetary policy with inflation targeting and the exchange rate floating system. She also appreciated the government's efforts to consolidate fiscal conditions and boost tax revenues, with the aim of achieving a primary surplus of 3.5 percent of GDP.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](https://www.cnbc-arabia.com)



موديز تبقي على نظرتها المستقبلية الإيجابية لمصر

أبقت وكالة موديز Moody's، على التصنيف الائتماني لمصر بالعملة الأجنبية والمحلية على المدى الطويل عند Caa1، محافظة على النظرة المستقبلية الإيجابية. وبينت الوكالة أن نظرتها الإيجابية، المعمول بها منذ مارس 2024، تستمر في عكس احتمالات تحسن عبء خدمة الدين المصري والوضع الخارجي لمصر. وكشفت عن إحراز مصر تقدماً مهماً في إعادة التوازن الخارجي والمالي.

ونوهت الوكالة إلى تزايد مصداقية السياسة النقدية وفعاليتها مع احتفاظ البنك المركزي

بموقف متسق للسياسة النقدية مع استهداف التضخم ونظام تعويم سعر الصرف. كما ثمنت جهود الحكومة نحو ضبط الأوضاع المالية وتعزيز الإيرادات الضريبية، بهدف تحقيق فائض أولي بنسبة 3.5 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](https://www.cnbc-arabia.com)

INDIA'S TRADE DEFICIT WIDENS UNEXPECTEDLY

India's trade gap has unexpectedly widened, putting further pressure on India as it struggles with a weakening local currency and the threat of-for-tat tariffs from the United States. Commerce Department data showed the gap between exports and imports reached \$23 billion in January.

Exports fell 2.4 percent in January to \$36.43 billion from a year earlier, the data showed. Imports rose 10.3 percent to \$59.42 billion. The growing deficit could put pressure on India's currency, where the rupee has depreciated 1.4 percent against the dollar since the start of the year.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](https://www.al-khaleej.com)



العجز التجاري في الهند يتسع بشكل غير متوقع

اتسعت فجوة التجارة في الهند بشكل غير متوقع، ما وضع المزيد من الضغوط على الهند التي تكافح عملة محلية متراجعة وتهديد التعريفات الجمركية المتبادلة من الولايات المتحدة. وأظهرت بيانات وزارة التجارة أن الفجوة بين الصادرات والواردات بلغت 23 مليار دولار في يناير.

وأظهرت البيانات انخفاض الصادرات بنسبة 2.4 في المئة في يناير إلى 36.43 مليار دولار عن العام السابق. في حين ارتفعت الواردات بنسبة 10.3 في المئة

إلى 59.42 مليار دولار. ويمكن أن يفرض العجز المتزايد ضغطاً على عملة الهند، حيث انخفضت قيمة الروبية بنسبة 1.4 في المئة مقابل الدولار منذ بداية العام الجاري.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](https://www.al-khaleej.com)

